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IEROSINĀJUMI 

Rūpniecības, pētniecības un enerģētikas komiteja aicina par jautājumu atbildīgo Budžeta 

komiteju rezolūcijas priekšlikumā, ko tā pieņems, iekļaut šādus ierosinājumus: 

1. noraida Padomes samazinājumus 3,61 % apmērā saistību apropriācijām un 0,22 % 

maksājumu apropriācijām budžeta pozīcijās saistībā ar ITRE komitejas uzdevumiem 

2019. gada Savienības budžeta 1.a izdevumu kategorijā salīdzinājumā ar Komisijas 

priekšlikumu; konstatē, ka Komisijas priekšlikumā salīdzinājumā ar 2018. gadu 

Savienības budžeta 1.a izdevumu kategorijā ar ITRE komitejas uzdevumiem saistītajās 

budžeta pozīcijās saistību apropriācijas ir palielinātas par 3,9 %, bet maksājumu 

apropriācijas — par 1,8 %; atzinīgi vērtē to, ka 2019. gada budžetā galvenā uzmanība ir 

pievērsta izaugsmei, inovācijai, konkurētspējai, digitalizācijai, ilgtspējai, klimata 

pārmaiņām, pārejai uz augstā mērā energoefektīvu un uz atjaunojamiem 

energoresursiem balstītu ekonomiku saskaņā ar Parīzes nolīgumu, kā arī sekmīgam 

jauniešu un sieviešu darbam pētniecībā un uzņēmējdarbībā; 

2. uzskata, ka pētniecība, MVU un konkurētspēja arī turpmāk dos izšķirīgu ieguldījumu 

darbvietu izveidē un izaugsmē visā Savienībā; uzskata, ka budžetam, kas piešķirts 

sekmīgajām programmām „Apvārsnis 2020” un COSME 2019. gadā, ir jābūt 

pietiekamam, lai nodrošinātu to turpināšanu; 

3. uzsver, ka ir jāiegūst līderpozīcijas inovācijas un revolucionāru tehnoloģiju jomā; tāpēc 

pauž nožēlu par Padomes izdarītajiem nozīmīgajiem samazinājumiem pētniecības un 

inovācijas pamatprogrammai 0,3 miljardu EUR apmērā saistību apropriācijām un 

18 miljonu EUR apmērā maksājumu apropriācijām, jo tas ārkārtīgi negatīvi ietekmēs 

pamatprogrammu „Apvārsnis 2020”, un jo īpaši pauž nožēlu par samazinājumiem 

attiecīgajās budžeta pozīcijās, piemēram, pētniecības stiprināšanai nākotnes un jauno 

tehnoloģiju jomā un Eiropas pētniecības infrastruktūras stiprināšanai atvēlētajās budžeta 

pozīcijās, kuras tiek izmantotas dzīves līmeņa paaugstināšanai, zināšanu pieejamības 

uzlabošanai un sociālās un ekonomiskās attīstības veicināšanai; konstatē, ka Komisijas 

priekšlikumā ierosināts 2019. gada vispārējā budžetā par 8,5 % palielināt saistību 

apropriācijas pamatprogrammai „Apvārsnis 2020”; atgādina, ka pamatprogrammai 

„Apvārsnis 2020” ir atvēlēts pārāk maz finansējuma DFS 2014.–2020. gadam, tādēļ 

sekmīgu pieteikumu īpatsvars ir mazāks nekā iepriekšējās DFS laikposmā (11,6 % un 

dažās programmās pat tikai 3 %), un tas nozīmē, ka Savienības finansējumu saņem 

mazāks skaits kvalitatīvu pētniecības un inovācijas projektu; tāpēc atkārtoti norāda, ka 

ir stipri nobažījies par pieticīgo finansējuma līmeni, ko Komisija nākamajā DFS ir 

piedāvājusi atvēlēt programmai „Apvārsnis Eiropa”, un gaidāmajās sarunās par DFS 

2021.–2027. gadam ir iecerējis panākt, lai šai programmai būtu nodrošināts vismaz 

absolūtais minimums 120 miljardu EUR apmērā 2018. gada cenās, un uzsver savu 

nostāju, ka saistībā ar Parīzes nolīgumu būtu ievērojami jāpalielina izdevumi klimata 

jomā salīdzinājumā ar pašreizējo DFS; 

4. uzskata, ka ES 2019. gada budžets būtu jāizmanto, lai nostiprinātu visus attiecīgos 

instrumentus cīņai ar jauniešu bezdarbu, jo īpaši ekonomiski atpalikušajos ES reģionos, 

galveno uzmanību pievēršot uzņēmējdarbības un digitālo prasmju veicināšanai; 

5. atzīst Eiropas Stratēģisko investīciju fonda (ESIF) nozīmi un panākumus; pauž nožēlu 
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par to, ka nācās samazināt pamatprogrammai „Apvārsnis 2020” paredzētās summas, lai 

nodrošinātu papildu finansējumu ESIF; uzsver, ka no Savienības vispārējā budžeta 

nebūtu jāfinansē jaunas iniciatīvas uz jau izveidoto Savienības programmu un politikas 

nostādņu rēķina; ir iecerējis pildīt apņemšanos, ko Parlaments pauda sarunās par ESIF, 

proti, cik vien tas iespējams, samazināt ietekmi uz šo programmu un apropriācijas 

skartajām budžeta pozīcijām 2019. gadā palielināt; 

6. atgādina, ka ir svarīgi veicināt plašu sinerģiju starp EISI transporta sadaļu un EISI 

digitālo sadaļu, lai maksimāli palielinātu finanšu sviras efektu projektiem, kuru mērķis 

ir sekmēt TEN-T koridoru digitalizāciju; 

7. vērš uzmanību uz to, cik svarīgi ir pabeigt enerģētikas savienības izveidi, nodrošinot, ka 

līdztekus tiek sasniegti Eiropas mērķi klimata jomā, īstenojot Parīzes nolīgumu un ANO 

noteiktos ilgtspējas mērķus; norāda, ka Eiropas Parlaments ziņojumā par inovācijas 

paātrināšanu tīras enerģijas jomā (2017/2084(INI)) ir pieprasījis panākt lielāku 

saskaņotību starp Savienības saistībām Parīzes nolīguma satvarā un tās finansēšanas 

politiku piecām savstarpēji papildinošām enerģētikas savienības dimensijām; šajā 

sakarībā atgādina par pieņemto principu „energoefektivitāte pirmajā vietā”, kā arī par 

Savienības mērķi ieņemt līderpozīcijas atjaunojamo energoresursu jomā; mudina 

Komisiju nodrošināt finansējumu, kas vajadzīgs ieguldījumiem šajās jomās, kā arī 

ilgtspējīgai attīstībai, risināt tādus jautājumus kā enerģētiskā nabadzība un taisnīga 

pāreja un nodrošināt vienlīdzīgus konkurences apstākļus, nozarei pārejot uz videi 

nekaitīgākiem ražošanas procesiem, lai panāktu oglekļa emisiju ziņā neitrālu 

ekonomiku 2050. gadā; šajā sakarībā atzinīgi vērtē Komisijas aplēses, kas liecina, ka 

izdevumi klimata jomā sasniegs 20,1 % no 2019. gada budžeta, taču vēlreiz norāda, ka 

šis priekšlikums nozīmē, ka tikai 19,3 % no Savienības budžeta 2014.–2020. gadam būs 

atvēlēti ar klimatu saistītiem pasākumiem uzskata — lai sasniegtu šos mērķus, EISI 

būtu jāsaglabā nepieciešamie līdzekļi; pauž bažas par Padomes izdarītajiem 

nozīmīgajiem samazinājumiem saistību un maksājumu apropriācijām EISI enerģētikas 

sadaļā; 

8. apzinās, cik ļoti svarīgas ir sabiedrības problēmu risināšanai paredzētās budžeta 

pozīcijas, jo īpaši budžeta pozīcija veselības un labklājības uzlabošanai mūža garumā, 

lai paaugstinātu dzīves līmeni Savienībā; mudina Komisiju saglabāt pietiekamu 

finansējumu šādiem mērķiem un pauž nožēlu par Padomes ierosinātajiem 

samazinājumiem; 

9. uzsver, ka ir svarīgi sasniegt digitālā vienotā tirgus mērķus, lai uzlabotu Savienības 

digitalizāciju un Eiropas ekonomikas, publiskā sektora un iedzīvotāju digitālo 

iekļautību; šajā sakarībā atzīst tādu iniciatīvu kā WIFI4EU nozīmību; pauž nožēlu par 

Padomes izdarītajiem samazinājumiem attiecībā uz šo iniciatīvu; 

10. uzsver, ka MVU ir būtiska Eiropas ekonomikas daļa, jo tie nodrošina lielu darbvietu 

skaitu Savienībā, un uzskata, ka ir jāizveido MVU draudzīga uzņēmējdarbības vide, kā 

arī jāatbalsta MVU kopas un tīkli; tomēr ar dziļām bažām norāda uz Padomes 

izdarītajiem samazinājumiem attiecībā uz MVU instrumentu, kuri dod pretrunīgu 

signālu Eiropas uzņēmējiem; 

11. pieņem zināšanai Eiropas aizsardzības rūpniecības attīstības programmu (EARAP); 

uzsver, ka šādai darbībai būtu jāpiešķir jauni resursi, ņemot vērā tās būtisko ietekmi uz 
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Savienības budžetu; pauž bažas par Padomes izdarītajiem samazinājumiem attiecībā uz 

EISI un Eiropas kosmosa programmām (piemēram, programmu „Vadošā pozīcija 

kosmosa jomā” un Copernicus) EARAP finansēšanas nolūkā, jo civilām programmām 

nebūtu jāatņem finanšu resursi, lai finansētu programmas aizsardzības jomā; 

12. uzsver, ka ir jāreformē Eiropas mobilitātes nozare, lai panāktu, ka Savienībā ir 

ilgtspējīgs, ekoloģiski tīrs un konkurētspējīgs transports, sagatavotu nākotnei Savienības 

autorūpniecību un sasniegtu mūsu mērķus klimata jomā; tāpēc uzsver, ka ir jānodrošina 

pietiekams finansējums programmām, kas šos mērķus atbalsta, piemēram, EISI 

transporta sadaļai un kopuzņēmumam „Kurināmā elementi un ūdeņradis 2” (FCH 2); 

līdz ar to ir noraizējies par Padomes samazinājumiem šo programmu budžetā; 

13. atgādina, ka ir svarīgi ar atbilstošiem finanšu un personāla resursiem nodrošināt visas ar 

ITRE komitejas uzdevumiem saistītās aģentūras, lai tās spētu pienācīgi pildīt savus 

pienākumus; uzsver, ka ar šo vispārējo budžetu ir pielikts punkts personāla 

samazināšanai par 5 % un tā dēvētajam pārdales fondam, un mudina Komisiju turpmāk 

atturēties no tamlīdzīgām darbībām; uzstāj, ka resursi ir jāpalielina atbilstoši tam, kā 

pieaug attiecīgo aģentūru pienākumu apjoms; šajā ziņā atzinīgi vērtē ENISA un Eiropas 

GNSS aģentūras darbinieku skaita palielināšanu; ar bažām norāda, ka attiecīgie 

palielinājumi nav pietiekami, kā arī aicina palielināt ACER darbinieku skaitu, lai 

aģentūras varētu izpildīt savas pilnvaras, cita starpā pieņemt un paturēt darbā augsti 

kvalificētus speciālistus un plānot turpmākos uzdevumus un pienākumus; 

14. uzsver — maz ticams, ka Apvienotās Karalistes izstāšanās no Savienības tieši ietekmēs 

ar ITRE komitejas uzdevumiem saistītās programmas, jo Apvienotā Karaliste ir 

paziņojusi, ka nodrošinās savu ieguldījumu 2019. un 2020. gada budžetā; 

15. uzsver, ka tad, ja Savienība nepildīs savas juridiskās un politiskās saistības attiecībā uz 

maksājumu apropriācijām, tas nopietni kaitēs Savienības reputācijai un ļoti nelabvēlīgi 

ietekmēs uzticēšanos Savienības iestāžu spējai pildīt savus pienākumus, un jo īpaši 

uzsver, ka vēl aktuālāku to padara fakts, ka Savienība drīzumā sasniegs spēkā esošās 

DFS beigu termiņu un tāpēc ir ātri jāpanāk progress daudzgadu programmu īstenošanas 

procesā. 
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